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В статье исследуется феномен пределов и ограничений прав и свобод человека и гражданина в российском и 
немецком конституционном праве на примере свободы массовой информации. Автором проводится анализ тео-
рии «имманентных пределов», разработанной Федеральным Конституционным Судом Германии, ее восприятие в 
российской конституционно-правовой доктрине. В процессе изучения ограничений и пределов свободы массовой 
информации исследован законодательный порядок введения ограничений в России и Германии. В работе опреде-
лены сущностные характеристики пределов и ограничений свободы массовой информации в России и Германии, 
позволяющие отграничить их друг от друга, а также приведены примеры соответствующих пределов и ограничений.
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The article studies the phenomenon of limits and limitations of human and civil rights and freedoms in Russian and 
German constitutional law on the example of the freedom of the media. The author analyzes the theory of immanent 
limits developed by the Federal Constitutional Court of Germany, its perception in the Russian constitutional law 
doctrine. The legislative procedure for the introduction of limitations in Russia and Germany is reviewed in the course of 
the study of limitations and limits of the freedom of the media. The paper identifies the essential characteristics of limits 
and limitations of the freedom of the media in Russia and Germany enabling to distinguish them one from the other and 
gives examples of the corresponding limits and limitations.
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